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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF  

Poř. číslo zápisu:  20 

Datum zasedání:  24. 02. 2016 

Přítomni:  Bernatík, Buryová, Cibuľová, Dziadková, Franěk, Chmielová, Klepková 
Vodová, Koštuříková,  Macura, Nikorjak, Šeligová, Verner 

Omluveni:  Kuric 

Hosté:   Stavárek, Suchánek, Lebiedzik, Šimáková 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v prezenční 

a kombinované formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017 
3. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Ekonomika a Management akreditovaném v anglickém jazyce 
v prezenční formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017 

4. Výroční zpráva o činnosti SU OPF v Karviné za rok 2015 
5. Různé 

 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty a konstatovala, že Akademický 
senát je usnášeníschopný. Poté dr. Koštuříková vyjmenovala jednotlivé body programu a 
požádala o případné návrhy na úpravu. Přítomní členové senátu s navrženým programem 
vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 
 
Hlasování:  
Pro:  12   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
2. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v prezenční a 

kombinované formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017 
  
Předsedkyně AS dr. Koštuříková předala slovo děkanovi fakulty, který informoval přítomné 
senátory, že podmínky přijímacího řízení do doktorského studia jsou v podstatě stejné jako v ak. 
roce 2015/2016. Novinkou je nový dokument k přihlášce ke studiu, a to „vyjádření školitele“. 
Jedná se o potvrzení školitele, že v případě přijetí uchazeče k doktorskému studiu, bude s tímto 
studentem spolupracovat. Jako důvod děkan uvedl negativní zkušenost, kdy po přijetí uchazeče 
do doktorského studia v některých případech nebyla navázána spolupráce se školitelem, což 
mělo za následek ukončení studia.  
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Dr. Koštuříková požádala senátory o případné dotazy či připomínky. Vzhledem k tomu, že 
žádný ze senátorů nepožádal o slovo, vyzvala přítomné k hlasování.  
 
Hlasování:  
Pro:   12   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v prezenční a 
kombinované formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017. 
 
3. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 

Ekonomika a Management akreditovaném v anglickém jazyce v prezenční formě 
studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017 

 
Dokument představil proděkan pro studijní a sociální záležitosti doc. Suchánek. Ten uvedl, že 
podmínky jsou totožné s podmínkami přijetí do studijního oboru PEM v české verzi (došlo 
pouze k překladu podmínek PŘ schválených AS SU OPF v říjnu 2015 do angličtiny). 
V termínech přijímacího řízení byla posunuta doba zápisu do studia. Nově dokument obsahuje 
přílohu č. 2 – poplatek za studium, který činí pro ak. rok 2016/2017 dle příslušné směrnice 
částku 1 600 EUR. Doc. Suchánek na závěr uvedl, že po schválení akademickým senátem 
budou podmínky přijímacího řízení neprodleně zveřejněny.   
 
Předsedkyně senátu poděkovala za představení dokumentu a vyzvala k položení dotazů a 
připomínek. Žádný ze senátorů nevznesl dotaz ani připomínku. Dr. Koštuříková zahájila 
hlasování o podmínkách přijímacího řízení v anglickém jazyce. 
 
Hlasování:  
Pro:   12   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 
Ekonomika a Management akreditovaném v anglickém jazyce v prezenční formě studia SU OPF 
v Karviné pro akademický rok 2016/2017. 
 
 
4. Výroční zpráva o činnosti SU OPF v Karviné za rok 2015 
 
Výroční zprávu (VZ) představil proděkan pro rozvoj a vnější vztahy doc. Lebiedzik a uvedl, že 
VZ je souhrn informací o činnosti fakulty za uplynulý rok 2015, který se zpracovává na úrovni 
SU, a jehož struktura je daná dle požadavků MŠMT. Dále upozornil na to, že se změnila 
struktura (byla přizpůsobena struktuře VZ SU, aby byly dokumenty jednotné a porovnatelné). 
Stejně jako v loňském roce bude materiál před jeho předložením Vědecké radě graficky 
upraven a naformátován. Rovněž byla zapracována oproti loňsku nová část, a to úvodní slovo 
děkana fakulty. Dále proděkan Lebiedzik objasnil údaj, který již diskutovali s předsedkyní AS 
před jednáním, a to z jakého důvodu vykazujeme 2 doktorské studijní obory. Důvodem je stále 
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platný dřívější 3 letý doktorský program a zároveň je akreditován pod jiným číslem jednacím 
nový program 4 letý.  
 
Předsedkyně AS upozornila na chybu na str. 25 v textu nad tabulkou 7.1 týkající se počtu 
odborných asistentů, který neodpovídá údajům v tabulce 7.3. Dále předsedkyně požádala 
o vypuštění části textu na str. 28, bod 7.7: „Výstupem těchto pohovorů byly plány osobního 
růstu, které jsou součástí osobních materiálů zaměstnance, jejich plnění bude kontrolováno 
v rámci pohovorů, které proběhnou v měsíci září 2016 a následné v září 2017.“   Tento 
požadavek zdůvodnila předsedkyně tím, že původně bylo zamýšleno koncipovat plány 
osobního růstu na 2 roky, ale nakonec jsou plány pouze na 1 rok, tudíž je logické, že plány 
z roku 2015 budou kontrolovány pouze v září 2016. 
 
Doc. Lebiedzik uvedl, že bude na str. 25 opraven počet odborných asistentů a souhlasil 
i s navrženou úpravou textu na str. 28. 
 
Předsedkyně senátu vyzvala přítomné, aby vznesli případné připomínky a dotazy s tím, aby 
diskuse byla zaměřena na záležitosti věcného a obsahového charakteru a nikoliv na formální 
úpravu dokumentu (tj. chyby, překlepy apod.).  
 
Dr. Bernatík se dotázal, zda a kdy bude senátorům předložena VZ o hospodaření za rok 2015, 
když dle jeho názoru oba dokumenty (VZ o činnosti a o hospodaření) jsou provázány.  
Doc. Lebiedzik potvrdil, že VZ o hospodaření bude řádně předložena s tím, že číselné údaje 
obsažené v obou dokumentech musí být totožné.  
Předsedkyně AS se domnívá, že VZ o hospodaření může být předložena později, jelikož VZ 
o činnosti na ni neodkazuje. Připomněla, že rovněž v minulých letech byla VZ o hospodaření 
předkládána později. Děkan upřesnil, že termín vypracování VZ o činnosti je uspíšen na základě 
požadavku rektorátu SU.  
 
Dr. Koštuříková nejprve vyzvala k hlasování o výše navržených úpravách. 
 
Hlasování:  
Pro:   12   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Poté senátoři přistoupili k hlasování o schválení Výroční zprávy o činnosti SU OPF za rok 2015 
ve znění navržených úprav. 
 
Hlasování:  
Pro:   12   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2015 včetně navržených úprav.  
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5. Různé 
 
Informace z KD o hospodaření  
V bodě Různé předsedkyně AS informovala senátory o tom, že na dnešním Kolegiu představil 
děkan materiál „Hospodaření fakulty v roce 2015 a rozpočet pro rok 2016“. Z předložených 
informací vyplývá, že OPF hospodaří s finančními prostředky nejlépe za všech součástí a má 
nejlepší hospodářský výsledek.  
Dále předsedkyně informovala, že tajemnice fakulty byla rektorátem vyzvána k předložení 
rozpočtu na rok 2016 v termínu do 8. 3. 2016. V případě, že by tento rozpočet měl být v tomto 
termínu schválen AS SU OPF, nepovažuje předsedkyně senátu tento termín za reálný. Nejprve 
by měl být schválen objem finančních prostředků pro SU OPF na Akademickém senátu SU. 
Dr. Koštuříková požádala předsedu KHZ Ing. Vernera o smluvení schůzky senátorů s tajemnicí 
fakulty. 
Poté se o slovo přihlásil děkan fakulty, aby doplnil informaci o hospodaření fakulty. 
Hospodářský výsledek za rok 2015 (vzdělávací činnost, doplňková činnost, koleje a menzy) 
činí 3 052 tis. Kč. K tomu je třeba připočítat 5 mil. Kč převedených do fondu provozních 
prostředků. K příznivému hospodářskému výsledku dle sdělení děkana mj. přispěla: 

- úspora mzdových nákladů 9,44 mil. Kč, 
- skutečnost, že část mzdových nákladů pokrývají prostředky institucionální podpory, 
- vedlejší činnost (výnos z pronájmu „Polské školy“ 1,1 mil. Kč). 

Děkan zmínil, že zatímco v roce 2013 byla ve fondu provozních prostředků rezerva pouhých 
cca 300 tis. Kč, v roce 2016 tato rezerva vykazuje částku cca 18,5 mil. Kč.  Tento stav je 
výsledkem zodpovědného hospodaření fakulty.  
Dále děkan seznámil senátory s pravidly rozpisu finančních prostředků na veřejné vysoké školy 
i součásti SU v porovnání s principy minulých let. Nynější systém, který jsme v minulosti 
prosazovali, je dle děkana spravedlivější (tj. respektování metodiky rozdělování dle MŠMT).  
Děkan konstatoval, že pokles finančních prostředků je na všech veřejných VŠ stejný (osciluje 
kolem -0,86 %).  
 
Promoce a taláry 
Poté se o slovo přihlásila senátorka Bc. Dziadková. Dle jejího názoru a na základě průzkumu 
mezi studenty by bylo vhodné při slavnostních promocích odlišit absolventy bakalářského a 
navazujícího magisterského studia, a to studentskými čepicemi pro magistry. Bc. Dziadková se 
děkana fakulty dotázala, zda by na vyhotovení studentských čepic byly finanční zdroje.  
Děkan odpověděl, že při nedávné obnově talárů bylo přijato „pravidlo“, kdy výroba talárů bude 
hrazena výhradně z poplatků studentů za promoce. V letošním roce budou tyto finanční 
prostředky použity na výrobu nových talárů pro akademické hodnostáře. Teprve v dalším roce 
se dá uvažovat o dalších případných změnách. Děkan však upozornil na to, že takovou změnu 
ve vzhledu talárů a jejich součástí nemůžeme provést bez souhlasu SU. Dále proběhla diskuze 
o výši nákladů a o možnosti, že by si absolventi studentské čepice kupovali. 
 
Výuka v anglickém oboru PEM 
Dr. Bernatík se dotázal děkana, kdo z vyučujících bude oprávněn vyučovat v novém studijním 
oboru v anglickém jazyce. Děkan připomněl, že studijní obor v angličtině bude mít zatím pouze 
jednu specializaci, a to Marketing a obchod. Sdělil, že do výuky budou zapojení v prvé řadě 
akademičtí pracovníci, kteří příslušné předměty vyučují v češtině a zároveň budou ochotní a 
schopní tyto předměty vyučovat v anglické verzi.  Dále děkan doplnil, že se nebudou psát 
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studijní opory v angličtině, ale pro studium bude zakoupena anglická literatura. Vyučující 
připraví v angličtině pouze sylabus a sadu prezentací, za což obdrží odměnu.  
 
Dr. Buryová se v té souvislosti dotázala, jaký je minimální počet studentů k otevření nového 
studijního oboru? Děkan odpověděl, že minimální počet není stanoven. Prioritou však bude 
studijní obor otevřít. Za tímto účelem bude mj. vytvořena speciální webová stránka.   
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 30. 3. 2016 v 13:00 hod. v místnosti A 308.  
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Mgr. Dagmar Sohrová  
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 24. 02. 2016 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 
v prezenční a kombinované formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 
2016/2017. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského 
studijního programu Ekonomika a Management akreditovaném v anglickém jazyce 
v prezenční formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2015 včetně navržených 
úprav. 
 
 
 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 


